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PROTOKÓŁ NR XXXIX/2017 
 

Z XXXIX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 25 maja 2017 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 
 

 
Początek obrad godz. 900 

 

W sesji na 34 udział wzięło 33 radnych, 
nieobecni: 

1. Anna Maria Kołakowska. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Przywitał wszystkich obecnych na XXXIX sesji Rady Miasta Gdańska. 
Zarządził krótką przerwę w celu spotkania konwentu seniorów. 
 
Wpłynął wniosek Klubu Platformy Obywatelskiej o włączenie do 
porządku obrad projektu oświadczenia w sprawie Karty Samorządności; 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
        Piotr Borawski – Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 

 

Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego Rady 
Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicy Wodnika w Gdańsku kategorii 
drogi powiatowej (druk 1158); 
 

    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
    Agnieszka Owczarczak – Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
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Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego Rady 
Miasta Gdańska o włączenie do porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom Handlowej, Junony, Mariana 
Kołodzieja i  Podkarpackiej w Gdańsku kategorii drogi gminnej (druk 
1159); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Agnieszka Owczarczak – Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 

 

Wpłynął wniosek Komisji Kultury i Turystyki Rady Miasta Gdańska  
o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania 
Kapituły „Medalu Św. Wojciecha (S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia 
Mściwoja II (Mestwina II)” (druk 1160);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                    Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji Kultury i Turystyki 
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o zdjęcie z porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie wzniesienia Pomnika prof. Brunona 
Synaka (druk 1150); 
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o zdjęcie z porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Wyspa 
Sobieszewska - rejon między Kanałem Młynówka a ulicą Przegalińską  
w mieście Gdańsku (druk 1153); 
 
Wpłynęły autopoprawki:  
- druk 1154, pkt 4, ppkt 1; 
- druk 1155, pkt 4, ppkt 2; 
- druk 1125, pkt 4, ppkt 12. 
 
Przystąpiono do głosowania nad włączeniem pod obrady sesji 

następujących projektów uchwał: 

  
- projekt oświadczenia w sprawie Karty Samorządności 

za    -      25   
      przeciw    -        6 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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- projekt uchwały w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicy Wodnika  
w Gdańsku kategorii drogi powiatowej (druk 1158) 
 

za    -      30   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
- projekt uchwały w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom Handlowej, 
Junony, Mariana Kołodzieja i  Podkarpackiej w Gdańsku kategorii drogi 
gminnej (druk 1159) 
 

za    -      31   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
- projekt uchwały w sprawie powołania Kapituły „Medalu Św. Wojciecha 
(S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)” (druk 
1160) 
 

za    -      31   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
Porządek sesji: 
 
1. Sprawy regulaminowe 

− otwarcie sesji; 
 

2. Komunikaty: 
- Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 
- Komisje Rady Miasta Gdańska, 
- Prezydent Miasta Gdańska. 
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3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
  
 3A. Oświadczenie w sprawie Karty Samorządności; 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
        Piotr Borawski – Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 

 
4. Uchwały: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 1154+ autopoprawka); 

 

    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
    Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

                 Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2017 rok (druk 1155+ autopoprawka); 
 

   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
    Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

                 Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Młode Miasto – Gazownia II w mieście Gdańsku 
(druk 1149); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Matarnia rejon ulicy Elewów II  
w mieście Gdańsku (druk 1143); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Maćkowy - kościół w rejonie 
ulicy Czerskiej w mieście Gdańsku (druk 1151); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Ujeścisko - ciąg pieszy  
w rejonie ulicy Wadowickiej w mieście Gdańsku (druk 1152); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Wyspa Sobieszewska - rejon 
między Kanałem Młynówka a ulicą Przegalińską w mieście 
Gdańsku (druk 1153);                            
 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kokoszki 
Mieszkaniowe rejon ulicy Osiedlowej w mieście Gdańsku  
(druk 1144); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

8A) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicy Wodnika  
w Gdańsku kategorii drogi powiatowej (druk 1158); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                   Agnieszka Owczarczak – Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego RMG 
 

8B) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom Handlowej, 
Junony, Mariana Kołodzieja i  Podkarpackiej w Gdańsku kategorii 
drogi gminnej (druk 1159); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                   Agnieszka Owczarczak – Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego RMG 
 

9) wzniesienia Pomnika prof. Brunona Synaka (druk 1150); 
 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia Konkursu: Nagroda 
Literacka Miasta Gdańska pn.: Europejski Poeta Wolności (druk 
1156); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska 
Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

 

10A) w sprawie powołania Kapituły „Medalu Św. Wojciecha  
(S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)”  
(druk 1160); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
        Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji Kultury i Turystyki 
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11) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku (druk 1147);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

12) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz 
wysokości stawek procentowych bonifikaty przy sprzedaży lokali 
mieszkalnych wybudowanych na zasadach określonych w uchwale 
Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 1983 roku w sprawie zasad 
realizacji i finansowania budownictwa mieszkaniowego                       
(druk 1125+ autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  

 

13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1126); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  

 

14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1127); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  

 

15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1128); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  

 

16) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1129); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
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17) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1130); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

18) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1131); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

19) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1132); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

20) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1133); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

21) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1134); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

22) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1135); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

23) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1136); 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  

 

24) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1137); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

25) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1138); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  

 

26) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1139); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

27) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1140); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  

 

28) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1141); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
 

29) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1142); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu  
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30) w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania w okresie od dnia  
1 lipca 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2017 r. z niestrzeżonych 
parkingów zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, Kaplicznej, Czarny 
Dwór i Nowotnej w Gdańsku (druk 1157); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                       Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  

 

31) zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego (druk 
1145); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

 

32) zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego na 
terenie Miasta Gdańska (druk 1146); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

 

33) w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego 
stypendium Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie 
uzdolnionych oraz maturzystów osiągających najwyższy wynik  
z egzaminu maturalnego w ramach Lokalnego Programu 
Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z terenu 
Gminy Miasta Gdańsk (druk 1148); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

 

5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  

6. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

7. Zakończenie obrad. 
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PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Przedstawił komunikaty stanowiące załącznik nr 2 do protokołu. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Poinformował, że mija 560 lat od ustanowienia wielkich przywilejów dla 
Gdańska, dzięki którym zawdzięcza się Herb Miasta Gdańska, a także 
Gdańsk stał się najbogatszych miastem ówczesnej Rzeczypospolitej 
oraz jednym z najbogatszych miast ówczesnej Europy. Przywileje dały 
również podstawy do tworzenia się kultury miejskiej opartej na szacunku 
do odmienności. Skierował podziękowania dla radnej Anny Kołakowskiej, 
która ma odmawiać modlitwę za Prezydenta Miasta Gdańska 
zaznaczając, że modlitwa jest bardzo ważna i potrzebna każdemu. 
Jednocześnie wyraził wątpliwość co do jej intencji, która w rękach radnej 
Anny Kołakowskiej staje się narzędziem politycznym. Zaznaczył, że  
w Gdańsku od samego początku budowana jest kultura miejska oparta 
na szacunku wobec różnorodności. Zaapelował, by wyrażać swoje 
poglądy w taki sposób, by nie zabraniać i nie utrudniać ujawniania się  
i wypowiadania innym poglądom. Zwrócił się do klubu radnych Prawa  
i Sprawiedliwości z prośbą o zdyscyplinowanie radnej Kołakowskiej, 
natomiast brak jasnego i publicznego stanowiska ze strony PiS wobec 
nawoływania do łamania prawa przez radną, uznaje jako poparcie  
i akceptację. Zaznaczył, że rocznica nadania przywilejów dla Gdańska 
przez króla Kazimierza Jagiellończyka, a także zbliżająca się 27. 
rocznica wyborów samorządowych jest okazją do przypomnienia  
o aksjologii oraz wartościach, które mają łączyć wszystkich Polaków. 
 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Odniósł się do sytuacji pobicia uczennicy przy budynkach Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących nr 7 w Gdańsku przy ul. Chałubińskiego. 
Poinformował, że trwają wewnętrzne postępowania wyjaśniające oraz 
kontrolne. Zgodnie z przepisami prawa poinformowano odpowiednie 
służby. W dniu wczorajszym otrzymano pismo pokontrolne wskazujące 
na uchybienia i wnioski. W związku z komunikatem Pomorskiej Kurator 
Oświaty dotyczącym wystąpienia do Prezydenta Miasta Gdańska  
o ukaranie i odwołanie dyrektora placówki sprostował, iż Kurator nie 
skorzystała z art. 38, który umożliwia wydanie negatywnej oceny 
pokontrolnej, co skutkuje automatycznym odwołaniem. Natomiast 
skorzystała z art. 33 mówiącym o tym, że organ prowadzący ma się 
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zastanowić nie byłoby to zasadne. Zwrócono się do dyrektora szkoły  
z prośbą o ustosunkowanie do pisma. Zwrócił uwagę na to, że 
udostępnianie filmiku nie jest pomocne w sprawie i nie jest też 
spełnianiem obowiązku obywatelskiego, zagubiono wątek rodzica  
w procesie, natomiast skupiono się na osobie dyrektora. Zaznaczył, że 
rolą szkoły jest nauka i wspomaganie procesu wychowawczego, 
natomiast nie zastępuje rodzica. Podkreślił, ze zdarzenie nie miało 
miejsca na terenie placówki i znajdowało się poza zasięgiem kamer 
monitoringu szkoły. Zdarzenie miało miejsce na terenie 
ogólnodostępnym w okolicy pływalni przy ul. Chałubińskiego. Zanegował 
pojawiające się argumenty, że ta sytuacja miała miejsce ponieważ jest to 
gimnazjum, a ich likwidacja zapobiegnie tego typu problemom, a także 
to, że gimnazja przoduje w kwestii przemocy.  
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
Chciał się odnieść do przedmiotowej sytuacji. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Poinformował o braku dyskusji w aktualnie obradowanym punkcie. 
 
 
 

PUNKT 3 
 

 OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI -  Przewodniczący Klubu Radnych 
Prawa i Sprawiedliwości 
Zwrócił się do Prezydenta Pawła Adamowicza, że temat nie jest 
adekwatny do dzisiejszych obrad, a przekaz modlitwy jest jasny – jest to 
modlitwa o nawrócenie. Powiedział, że Prezydent udzielał wywiadu 
rosyjskiej gazecie jednocześnie świętując zakończenie II wojny 
światowej, a przecież razem z wyzwoleniem nastąpiło zniewolenie przez 
komunizm. Przypomniał, ze pod pomnikiem „Tym co za polskość 
Gdańska” czcili pamięć tych, co za polskość Gdańska walczyli i ginęli, 
nie świętowali zakończenia II wojny światowej wyrażając opinię, że ten 
czas już minął. Natomiast na forum Rady Miasta powinno dyskutować 
się na temat poprawy jakości życia mieszkańców Gdańska.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
W kwestii sprostowania poinformował, że w dniu 8 maja składano kwiaty 
pod pomnikiem z okazji zakończenia II wojny światowej.  
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Radny PIOTR BORAWSKI  – Przewodniczący Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej 
W imieniu klubu powiedział, że każdy ma prawo do demonstrowania 
swoich poglądów, przekonań jeżeli robi to w granicach obowiązującego 
prawa. Zadeklarował udział członków klubu PO w III marszu równości  
i tolerancji. Wyraził nadzieję, że jeżeli podczas marszu dojdzie do jego 
zakłócania jak miało miejsce w ubiegłym roku, to Prawo i Sprawiedliwość 
zareaguje. 
 
 
 

PUNKT 3A 
 

OŚWIADCZENIE W SPRAWIE KARTY SAMORZĄDNOŚCI 
 
 
 

Radny PIOTR BORAWSKI – Przewodniczący Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej 
Odczytał projekt oświadczenia w sprawie Karty Samorządności.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Powiedział, ze odczytane oświadczenie trąci autologią i jest zasłoną 
dymną dla forum, które jest stworzone przez samorządowców opozycji. 
Oświadczenie ma charakter polityczny. Prawo i Sprawiedliwość nie 
wyraża zgody na to, by problemy samorządu były używane politycznie. 
Zacytował pismo Ministerstwa Rozwoju skierowane do marszałka 
województwa pomorskiego: W związku z niedotrzymaniem zobowiązań 
dotyczących poziomu kontraktacji alokacji dedykowanej instrumentowi 
ZIT w ramach RPO województwa pomorskiego na lata 2014-2020 
podjętych w przekazanym planie naprawczym dla wdrażania instrumentu 
ZIT. Instytucja zarządzająca jak i związek ZIT obszaru metropolitalnego 
Gdańsk-  Gdynia – Sopot zobowiązały się do osiągniecia na koniec  
I kwartału tego rok poziomu kontraktacji alokacji w wysokości 66,74%. 
Tymczasem na dzień 31 marca wynosi ona 10,30%. Powiedział, że 
samorząd powinien się zająć przyśpieszeniem kontraktacji i innymi 
problemami. Karta Samorządności przypomina rzeczywistość, która  
w Polsce istnieje. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 
Poinformował, że w najbliższym czasie zostanie podpisanych kilka umów 
ZIT. Powiedział, że inicjatywa klubu radnych Platformy Obywatelskiej jest 
na czasie, a Prawo i Sprawiedliwość jest partią antysamorządową. 
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Poruszył kwestie wycofania się z planów wprowadzenia kadencyjności 
wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Samorząd zajmuje się polityką 
lokalną. Wszystko co jest sferą publiczną, jest sferą debaty publicznej,  
a więc polityką. Rząd Prawa i Sprawiedliwości pierwszy raz od 1989 roku 
likwiduje kompetencje samorządu terytorialnego. Poinformował, że  
w praktyce miesiącami czekają wnioski u wojewody pomorskiego, 
dotyczące poszerzenia dróg, co świadczy o złych relacjach między  
rządem centralnym, a samorządami. Poruszył kwestie nieobecności 
ministra Błaszczaka podczas obrad Komisji Wspólnej Rządu  
i Samorządu. Zaprosił na spotkanie w dniu 26 maja o godz. 12:00 do 
siedziby sejmiku województwa pomorskiego, gdzie samorządowcy będą 
rozmawiać o powyższych sprawach.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Potwierdził, że w oświadczeniu odczytał oczywistości, które stanowią 
podstawy ustroju samorządowego i należy głośno o nich mówić. 
Powiedział, że PiS nie szanuje wartości, które są zawarte w Karcie 
Samorządności. Powiedział, że skoro zawarte są oczywistości i nie 
odniesiono się merytorycznie do oświadczenia, to radni PiS będą 
głosował „za”. Platforma Obywatelska zawsze będzie głośno się 
wypowiadać, jeżeli będą łamane podstawowe prawa, a 27 maja jako 
rocznica wyborów samorządowych jest do tego dobrą okazją.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Powiedział, że oceniają przedmiotowy akt jako polityczny w sensie aktu 
politycznego partii politycznej i wpisuje się to w krytykę rządu. Poruszył 
kwestie ZIT – zostanie to ocenione w terminie późniejszym. 
Zasugerował, że co do wniosków, to Prezydent Miasta Gdańska mógł 
stracić wiarygodność, stąd długi czas ich rozpatrywania. Oświadczenie 
ma na celu zaognianie konfliktu politycznego. 
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 
Wyjaśnił, ze wnioski złożone rok temu do wojewody pomorskiego 
dotyczyły m.in. gruntów pod poszerzenie ul. 3 Maja, inwestycji na 
północnej części Wyspy Spichrzów, rozbudowy domu spokojnej starości 
na Stogach. Pisemna prośba składana była trzykrotnie, ponadto 
dwukrotnie odbył spotkanie z wojewodą. Oświadczył, że do tej pory  
w praktyce nigdy nie było takiej sytuacji, by prezydent miasta spotykał 
się z wojewodą w celu załatwienia tak drobnych spraw. Ta sytuacja 
świadczy o przewlekłości oraz nieznajomości przepisów kodeksu 
postępowania administracyjnego. Jako Prezydent Miasta Gdańska nie 
mógłby sobie pozwolić na niezałatwianie spraw. 
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Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Powiedział, że jest to brak zaufania, ponieważ gdy przekazuje się coś 
gminie to chciałoby się, aby to pozostało to w gminie. 
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Odniósł się do kwestii skracania kadencji. Powiedział, że samorządowi 
bardziej szkodzą długie kariery samorządowców niż idea ich skrócenia.  
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Powiedział, że PiS nie lubi samorządów, ponieważ w samorządzie 
trzeba pracować. Radni PiS zgłaszają projekty, a potem głosują 
przeciwko nim. Zapytał dlaczego Gdańsk nie otrzymał dofinansowania 
na rozbudowanie ul. Kartuskiej oraz dlaczego mieszkańcy Gdańska oraz 
mieszkańcy miejscowości ościennych cierpią dlatego, że Gdańsk  
w wyborach demokratycznych głosuje na Platformę Obywatelską. 
Powiedział, że należy przypominać mieszkańcom, że to w samorządzie 
wydaje się środki unijne służące poprawie życia mieszkańców. Fundusze 
blokowane są przez rząd centralny. Przedmiotowy apel jest apelem 
samorządów w Polsce w obronie samorządności i praw mieszkańców.  
 
Radna DOROTA DUDEK 
Poprosiła o zapoznanie się z interpelacją, którą dziś złożyła. Interpelacja 
dotyczy wyjaśnienia długiego czasu realizacji i wydruku wizytówek radnej 
miasta, tj. 101 dni.  
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 
Przeprosił za tak długi czas oczekiwania, zadeklarował odbycie rozmowy 
z dyrektorem Biura Rady Miasta Gdańska. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Poprosił dyrektora Biura Rady o udzielenie wyjaśnień. 
 
PIOTR SPYRA – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska 
Poinformował, że rozmawiał z radną wielokrotnie i ustalono dostarczenie 
wizytówki, która miałaby posłużyć jako wzór. 
 
Radna DOROTA DUDEK 
Głos poza mikrofonem. 
 
PIOTR SPYRA – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska 
Ponownie wyjaśnił, że sekretarka Biura kontaktowała się z radną  
i uzyskała informację, że wizytówka zostanie dostarczona. Wizytówki 
zostały przygotowane i przekazane radnej. 
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Radna DOROTA DUDEK 
Głos poza mikrofonem. 
 
PIOTR SPYRA – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska 
Przeprosił za zwłokę. 
 
Radna DOROTA DUDEK 
Potwierdziła kontakt z Biurem Rady, proszono ją o dostarczenie 
wizytówki, której nie posiada. Powiedziała, że tłumaczyła że jest jeden 
wzór wizytówek, w których zmieniają się dane. Nie rozumiała długiego 
czasu oczekiwania.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Wyjaśnił, że był problem z drukowaniem spowodowany wprowadzanymi 
w tym czasie zmianami. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Jeżeli są jeszcze głosy w dyskusji, zgłosił wniosek formalny  
o zamknięcie listy mówców. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Poinformował o braku zgłoszonych głosów. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem oświadczenia w sprawie Karty Samorządności. 

 
Za    -      22 

      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Oświadczenie  
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie Karty Samorządności 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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PUNKT 4 
 

 UCHWAŁY 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 1154+ autopoprawka);  

 
 
 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 1154 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował o następujących opiniach Komisji: 
K. Strategii i Budżetu – pozytywna, 
K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna, 
K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna, 
K. Edukacji – pozytywna, 
K. Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – pozytywna, 
K. Kultury i Turystyki – pozytywna, 
K. Sportu – pozytywna, 
K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Poruszył kwestie nie uzyskania środków w wysokości 66 mln zł na 
rozbudowę ulicy Kartuskiej, natomiast otrzymano 143 mln zł na 
przebudowę wiaduktu Biskupia Górka, a także system gospodarowania 
opadami na terenach miejskich w Gdańsku w wy6sokosci 80 mln zł 
dofinansowania. Zaproponował zmianę inwestycji z ul. Kartuskiej na  
ul. Spacerową.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Wyjaśniła, że w kwestii rozbudowy ul. Kartuskiej odbyły się rozmowy. 
Rozbudowa ulicy do granic miasta jest kluczowa. W najbliższych dnia 
planuje się skierowanie pisma do premiera Morawieckiego wskazując na 
pewne uchybienia.  
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK  
Podziękował za zmianę dotyczącą poprawy stanu chodników. Zapytał 
się o ile procent zwiększa się budżet na modernizację chodników oraz  
o wyłączenie z programu obszaru Głównego Miasta. 
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TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Potwierdziła zwiększenie środków o 6 mln zł.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ - Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Poinformowała, że zwiększenie tych środków pozwoli na likwidację listy 
rezerwowej. W związku z tym, że naprawa chodników w Głównym 
Mieście jest bardziej kosztowna, to w tym roku uruchomiono dodatkowy 
program.   
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK  
Poprosił o przesłanie informacji dotyczącej rozdzielenia powyższych 
środków. 
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Pogratulowała pozyskanie środków na cele związane z Biskupia Górką. 
Wyraziła zdziwienie związane z propozycją radnego Koralewskiego co 
do przeniesienia środków na ul. Spacerową, gdyż radni Prawa  
i Sprawiedliwości, z wyjątkiem radnego Hamadyka, głosowali przeciw 
przyznaniu środków na decyzję środowiskową.  
 
Radny JACEK TEODORCZYK 
Powiedział, że zawsze popierał ideę poprawy jakości ul. Spacerowej, co 
powinno być priorytetem. Poparł wypowiedź przewodniczącego 
Koralewskiego.   
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ - Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Poinformowała, że cały czas trwają prace nad poprawą ul. Spacerowej 
oraz Zielonego Bulwaru.   
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Powiedział, że trudne jest podjęcie decyzji, która inwestycja jest 
ważniejsza, ponieważ każda jest istotna dla miasta. Zaznaczył, że 
projekt na rozbudowę ul. Kartuskiej szacuje się na kwotę 120 mln, 
natomiast projekt związany z Drogą Zieloną i ul. Spacerową to koszt  
2 mld zł. Zwrócił uwagę na to, ze stanowisko radnych Prawa  
i Sprawiedliwości może być zapowiedzią głosowania „za” zmianami  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Powiedział, że postawa mieszkańców oraz radnych PiS spowodowała, 
że projekt dotyczący Drogi Zielonej oraz ul. Spacerowej został 
zmodyfikowany. Zauważył, że projekt jest transeuropejską siecią 
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transportową, stanowiącą szlaki drogowe, które są najważniejszymi 
drogami transportowymi z punktu widzenia Unii Europejskiej. 
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Przypomniała, że założenia do decyzji środowiskowej musza być 
szczegółowe, które stanowią m.in. wytyczne do projektów. Natomiast 
założenia się nie zmieniły. Poprosiła o niewprowadzanie mieszkańców  
w błąd. 
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
Przypomniał, że kwestia ul. Spacerowej toczy się od lat, natomiast  
w związku z oszczędnością wycinki drzew nie poszerzono ulicy,  
a dzisiejsza dyskusja jest efektem tej oszczędności.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały druk 1154 z autopoprawką. 

 
Za    -      20 

      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1083/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2017 rok (druk 1155 + autopoprawka);    

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt uchwały druk 1155 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował o następujących opiniach Komisji: 
K. Strategii i Budżetu – pozytywna, 
K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna, 
K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna, 
K. Edukacji – pozytywna, 
K. Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – pozytywna, 
K. Kultury i Turystyki – pozytywna, 
K. Sportu – pozytywna, 
K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna. 
 
Radny LECH KAŹMIERCZAK 
Poprosił o zapoznanie się z harmonogramem budowy basenu na Orunii 
oraz Stogach, a także harmonogram rewitalizacji Parku Oruńskiego oraz 
Parku Schopenhauera. Podziękował za wsparcie remontu ZKPiG przy  
ul. Małomiejskiej. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Poinformowała, że budowa basenu na Orunii przy ul. Smoleńskiej 
rozpoczęła się w kwietniu br., a oddanie ma nastąpić do końca maja 
2018 r. budowa basenu na stogach trwa, a jej zakończenie ma nastąpić 
do końca 2017 r. Koniec rewitalizacji Parku Oruńskiego ma nastąpić  
w połowie listopada 2017 r. W kwestii Parku Schopenhauera trwa 
przygotowanie dokumentacji.  
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Zapytała o koszt reformy edukacji. Poruszyła kwestie rezygnacji  
z pewnych inwestycji w szkołach na rzecz przeprowadzenia reformy. 
Zapytała o budowę żłobków modułowych – czy w przetargu wpłynęły też 
inne oferty. 
 
 
 



 20

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Poinformowała, że we wstępnych szacunkach padła kwota 25 mln zł. Po 
dokonaniu bardziej szczegółowych szacunków wynika, że koszt 
dostosowania obiektów do zmian wynikających z reformy oświaty 
wynosić będzie 46 mln zł. Planowane dotychczas remonty  
i modernizacje będą odsuwane w czasie, gdyż dostosowanie szkół jest 
priorytetem i obowiązkiem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Zapytał czy środki będą przeznaczone na inwestycje. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Powiedziała, że są to środki przeznaczone głównie na modernizacje  
i remonty szkół. 
 
Radna TERESA WASILEWSKA 
Podziękowała za remont domu pomocy społecznej w Oliwie przy  
ul. Polanki. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Powiedział, że 46 mln zł na reformę oświaty jest ogromną kwotą wobec 
której nie można przejść obojętnie. Porównał tą kwotę do innych 
inwestycji. Zaproponował zastanowienie się nad kosztem reformy,  
tj. rezygnacja z planowanych remontów i modernizacji.  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Odpowiedziała na pytanie radnej Emilii Łodzińskiej dotyczące żłobków – 
odbył się drugi przetarg, wpłynęły trzy oferty, a wybrana oferta jest ofertą 
najtańszą.  
 
Radna ŻANETA GERYK 
Zapytała o finansowanie kosztów związanych z reformą oświaty. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Poinformowała, że obowiązkiem Prezydenta Miasta Gdańska jest 
zabezpieczeni infrastruktury. W ciągu trzech lat jest obowiązek 
zmodernizowania i dostosowania infrastruktury. Brak jest informacji  
o projekcie rządowym wspomagającym finansowo to zadanie gminy. 
 
Radna ŻANETA GERYK 
Zapytała komu ma służyć reforma oświaty, skoro Miasto Gdańsk musi 
wydać 46 mln zł z własnych środków. 
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Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska 
Powiedział, że 46 mln zł stanowi 5% kosztów budowy stadionu.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Powiedział, że na dzieciach nie powinno się oszczędzać, natomiast 
powinno się cieszyć, że Miasto Gdańsk znalazło odpowiednie środki.  
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Powiedział, że będzie to oszczędzanie na dzieciach, ponieważ te środki 
mogłyby być wykorzystane na poprawę m.in. infrastruktury. Podziękował 
radnej Teresie Wasilewskiej, która od wielu lat bezinteresownie włącza 
się do działalności domu pomocy społecznej jako wolontariusz.  
 
Radna TERESA WASILEWSKA 
Powiedziała, że jest przekonana o tym, że 46 mln zł nie będzie 
wystarczające. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Powiedziała, że środków związanych z reformą oświaty nie ma  
w budżecie. Jest zabezpieczona pula środków na remonty  
i modernizacje, które zgodnie z harmonogramem miały być realizowane, 
które będą przesuwane na realizacje zadań związanych z reformą 
oświaty. Ponadto poszukiwane będą dodatkowe środki. 
 
Radny MAREK BUMBLIS 
Powiedział, że wprowadzenie gimnazjów również wymagało dużych 
nakładów finansowych, w szczególności oddzielenie szkół 
podstawowych od gimnazjów. Cofniecie reformy spowoduje zagrożenie 
dla dzieci z klas 1-6. Poprosił radnego Koralewskiego, aby przekazał te 
obawy Pomorskiemu Kuratorowi Oświaty.  
 
Radna ŻANETA GERYK 
Odniosła się do słów radnego Koralewskiego – wszystko dla dziecie. 
Zaznaczyła, że reforma edukacji również dotyczy nauczycieli oraz 
pozostałych pracowników szkół i nie wiadomo ilu z nich straci swoje 
zatrudnienie.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Powiedział, że nie odbiera własnej opinii żadnemu radnemu. Poruszył 
kwestie straconych inwestycji. W kwestii zatrudnienia nauczycieli, to nie 
powinno być żadnych zwolnień. 
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GRZEGORZ KRYGER – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Powiedział, że jednym z argumentów w sprawie likwidacji gimnazjów 
było to, że w kwestii bezpieczeństwa dzieci w szkołach nic się nie 
zmieni. W przypadku dostosowania sieci, nie można było likwidować 
placówek, jedynie je przekształcać. Szkoły zgłaszają zapotrzebowanie 
na zatrudnienie nauczycieli w wymiarze 4, 3, 2 godzin.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały druk 1155 z autopoprawką. 

 
Za    -      21 

      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1084/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 
 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Młode Miasto – Gazownia II w mieście Gdańsku 
(druk 1149); 

 
                 
     

EDYTA DAMSZEL-TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały druk 1149 zgodnie z uzasadnieniem. 
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęło 18 uwag, których 
propozycję rozpatrzenia przez Radę Miasta Gdańska zawiera załącznik 
nr 2 do projektu uchwały, omówiony szczegółowo przez panią Dyrektor 
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BRG z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej. Radni Miasta 
Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem uchwały 
przekazanym im drogą elektroniczną. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Na tym zakończono omawianie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Młode Miasto – 
Gazownia II w mieście Gdańsku. Głosów w dyskusji nie było. 
Przystąpiono do głosowania rozstrzygając jednocześnie o sposobie 
rozpatrzenia uwag do projektu planu. 

 
Za    -      26 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1085/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Młode Miasto – 
Gazownia II w mieście Gdańsku 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Matarnia rejon ulicy Elewów II  
w mieście Gdańsku (druk 1143); 
 
 

EDYTA DAMSZEL-TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały druk 1143 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1143. 

 
Za    -      26 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1086/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Matarnia rejon 
ulicy Elewów II w mieście Gdańsku 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
 

Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Poprosił o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami w sprawie 
powyższego planu. 
 
 
 
 

5)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Maćkowy - kościół w rejonie ulicy 
Czerskiej w mieście Gdańsku (druk 1151);  

 

 
 
EDYTA DAMSZEL-TUREK –  Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały druk 1151 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Zapytała o wielkość działki, która ma być przeznaczona na cele 
sakralne. 
 
EDYTA DAMSZEL-TUREK –  Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Odpowiedziała, że wielkość działki wynosi 1,25 ha. 
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Zapytała czy na cele sakralne potrzebny jest rzeczywiście hektar działki. 
Zaproponowała ewentualnie inne wykorzystanie pozostałej części 
działki. 
 
EDYTA DAMSZEL-TUREK –  Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Powiedziała, że są wstępne koncepcje dotyczące projektu kościoła. 
Natomiast może się okazać, że możliwość zabudowy będzie inaczej 
ukształtowana. W części północnej będzie teren pod budowę kościoła,  
w planach jest również plebania oraz miejsce spotkań i kalwaria. Ze 
względu na duże spadki możliwości inwestycyjne są ograniczone.  
W terenie jest również rezerwa pod drogę. 
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Zapytał czy jest tam zbiornik retencyjny i jak wygląda sposób 
odprowadzania wód opadowych. 
 
EDYTA DAMSZEL-TUREK –  Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Poinformowała, że zapisy planu miejscowego narzucają inwestorowi 
obowiązek zagospodarowanie wód.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały druk 1151. 

 
Za    -      25 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr XXXIX/1087/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Maćkowy - 
kościół w rejonie ulicy Czerskiej w mieście Gdańsku 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Ujeścisko - ciąg pieszy w rejonie 
ulicy Wadowickiej w mieście Gdańsku (druk 1152);   

 

 
 
EDYTA DAMSZEL-TUREK –  Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały druk 1152 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1152. 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1088/17 
Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego  Ujeścisko - ciąg 

pieszy w rejonie ulicy Wadowickiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

 
 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Wyspa Sobieszewska - rejon 
między Kanałem Młynówka a ulicą Przegalińską w mieście Gdańsku 
(druk 1153); projekt został wyłączony z porządku obrad 

 
 

 
8) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Kokoszki 
Mieszkaniowe rejon ulicy Osiedlowej w mieście Gdańsku (druk 1144); 

 
 
 

EDYTA DAMSZEL-TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały druk 1144 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Zapytał o zachowanie części usługowej oraz o przeznaczenie działki 
miejskiej. 
 
EDYTA DAMSZEL-TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Odpowiedziała, że obie działki będą przeznaczone na cele usługowo-
mieszkaniowe.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały druk 1144. 
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Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1089/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kokoszki Mieszkaniowe rejon ulicy 

Osiedlowej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 
 

8A) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicy Wodnika  
w Gdańsku kategorii drogi powiatowej (druk 1158); 

 
 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Komisji 
Zagospodarowania Przestrzennego 
Zreferowała projekt uchwały druk 1158 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Zapytał czy zmienia to funkcję drogi. 
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Komisji 
Zagospodarowania Przestrzennego 
Odpowiedziała, że w momencie otrzymania opinii Prezydenta będą 
prowadzone rozmowy na ten temat. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały druk 1158. 
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Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1090/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii 

Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicy 
Wodnika w Gdańsku kategorii drogi powiatowej 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
8B) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta 

Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom Handlowej, Junony, Mariana 
Kołodzieja i  Podkarpackiej w Gdańsku kategorii drogi gminnej  
(druk 1159); 

 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Komisji 
Zagospodarowania Przestrzennego 
Zreferowała projekt uchwały druk 1159 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1159. 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr XXXIX/1091/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom 

Handlowej, Junony, Mariana Kołodzieja i  Podkarpackiej  
w Gdańsku kategorii drogi gminnej 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 
 

 
9) wzniesienia Pomnika prof. Brunona Synaka (druk 1150); projekt 

został wyłączony z porządku obrad 
 
 

 
10) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia Konkursu: Nagroda 

Literacka Miasta Gdańska pn.: Europejski Poeta Wolności (druk 
1156); 

 
 
 
 

EWA ADAMSKA – Kierownik w Biurze Prezydenta ds. Kultury 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1156 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Kultury i turystyki opiniowała pozytywnie projekt 
uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1156. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr XXXIX/1092/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia Konkursu: 

Nagroda Literacka Miasta Gdańska pn.:  
Europejski Poeta Wolności 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
10A) w sprawie powołania Kapituły „Medalu Św. Wojciecha  

(S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)”  
(druk 1160); 

 
 
 
Radny MAREK BUMBLIS – Przewodniczący Komisji Kultury  
i Turystyki 
Przedstawił projekt uchwały druk 1160 zgodnie z uzasadnieniem. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że w połowie kwietnia zakończyła się kadencja Kapituły. 
Niektórzy z członków Kapituły zrezygnowali z dalszego w niej uczestnictwa. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1160. 

Za    -      21 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        9 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1093/17 
Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie powołania Kapituły „Medalu Św. Wojciecha  
(S. Adalbertusa)” i „Medalu Księcia Mściwoja II  

(Mestwina II)” 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
11) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska 
działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku (druk 1147);  

 
 
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 1147 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował o następujących opiniach Komisji: 
K. Strategii i Budżetu – pozytywna, 
K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1147. 

Za    -      31 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1094/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów  

w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
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Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego Spółka z o.o.  
z siedzibą w Gdańsku 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
12) w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz 

wysokości stawek procentowych bonifikaty przy sprzedaży lokali 
mieszkalnych wybudowanych na zasadach określonych w uchwale 
Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 1983 roku w sprawie zasad 
realizacji i finansowania budownictwa mieszkaniowego                       
(druk 1125 + autopoprawka); 

 
 
 

PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1125 zgodnie z uzasadnieniem wraz  
z autopoprawką. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował o następujących opiniach Komisji: 
K. Strategii i Budżetu – pozytywna, 
K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna. 
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Zapytał się ile mieszkań w tym obszarze zostało sprzedanych oraz z jaką 
bonifikatą. 
 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik w Wydziale Skarbu 
Odpowiedział, że w latach 1995-2011 sprzedano 87 lokali z bonifikatą 90%, 
30%, 10%. 
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Poprosił o doprecyzowanie informacji dotyczących sprzedaży mieszkań  
z 90% bonifikatą, tj. powyżej 80%. 
 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik w Wydziale Skarbu 
Odpowiedział, że sprzedano 81 lokali z 90% bonifikatą. 
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Radny JERZY MILEWSKI 
Powiedział, że głos Prezydenta Piotra Grzelaka należy uznać jako cyniczny 
fałsz. Deklaracja przysługi mieszkańcom Gdańska jest kłamstwem. Zapytał 
się dlaczego zmienia się warunki bonifikat oraz kto otrzymał mieszkanie  
z 90% bonifikatą. 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zaapelował do radnego Milewskiego by zapoznał się z uchwałą oraz 
słuchał tego o czym się mówi. Poinformował, że mowa jest o mieszkaniach, 
które mają różne źródła finansowania. Wśród tych 81 mieszkań są 
mieszkania Elektrociepłowni „Wybrzeże”, zakładów remontowych 
Elektrociepłowni, banków, policji, straży granicznej, która zapłaciły za ich  
budowę. Nieuczciwym byłoby bogacenie się gminy wobec przedmiotowych 
mieszkań. Natomiast jeżeli uchwała zostanie przyjęte podczas dzisiejszej 
sesji rady, to mieszkańcom zostaną podarowane 22 mln zł. Zgodnie  
z wartością księgową, wartość nieruchomości obniżyła się o około 30%.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Przypomniał, że kilka lat temu 26 radnych miasta Gdańska podpisało 
wniosek do prezydenta z prośbą o udzielenie wszystkim 90% bonifikaty. 
Głosowanie „przeciw”, jest głosowaniem przeciwko udzieleniu 35% 
bonifikaty. Natomiast głosowanie „za” jest brakiem konsekwencji. Niewielu 
lub nikt nie wykupi mieszkania z 35% bonifikatą. Poruszył kwestie złego 
stanu budynków. Zapytał czy udzielenie 90% bonifikaty przy czym 
przeznaczenie zaoszczędzonych przez to środków przez mieszkańców, 
którzy wyremontowaliby za to mieszkania, nie byłoby wartością dodaną dla 
miasta. Poinformował, że mieszkańcy byliby w stanie wykupić mieszkania  
z 60% bonifikatą. Zaproponował zwiększenie bonifikaty. Zaapelował  
o sprawiedliwość. Zwrócił uwagę na to, że środki finansowe powróciłyby do 
budżetu miasta w  inny sposób.  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Powiedział, że jako radny nie podpisał tego wniosku, natomiast rozumie 
tych, co podpisy złożyli, ponieważ rolą radnego jest dbanie o sprawy 
mieszkańców. Rolą administracji jest pełna analiza danej sytuacji. 
Mieszkańcy znają rzeczywistą wartość rynkową mieszkań. Sporządzone 
zostały operaty szacunkowe dla wszystkich mieszkań. Powiedział, że na 
Cygańskiej Górze nie kupi się dziś mieszkania o wartości 2000 zł/m kw. 
Zapewnił, że będą mieszkańcy, którzy zdecydują się na wykupienie 
mieszkań.  
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Radny JERZY MILEWSKI 
Zapytał dlaczego mieszkańcy mieszkań należących do podanych 
podmiotów, które otrzymały 90% bonifikatę są lepsi. Powiedział, że 
wszystkie mieszkania powstały ze środków publicznych. Skierował 
następujące słowa do gdańszczan: uważajcie, jak ten zarząd miasta coś 
daje, to sprawdźcie czy czegoś  czasem nie zabiera. 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zapytał czy części mieszkańcom powinna zostać odebrana bonifikata. 
 
Radny PIOTR DZIK 
Potwierdził, że również podpisał wniosek, o którym była mowa, natomiast 
nigdy nie twierdzono, że będzie ona wynosić 90%. Powiedział, że 
informował o tym mieszkańców, że będzie się starał o jak największą 
bonifikatę, żaden z mieszkańców nie zakwestionował tych słów. Jako 
komisja wystąpiono o dodatkowe 5% bonifikaty, co w sumie daje 40%.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Zapytał się czy w treści uchwały w par. 1 nie powinien być zapis dotyczący 
35% od wartości zamiast od ceny lokalu. Powiedział, że skoro kiedyś radni 
opowiadali się za tym, żeby sprawiedliwie było, aby pozostali mieszkańcy 
uzyskali również 90% bonifikatę, to powinni dziś również się tego trzymać.  
 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik w Wydziale Skarbu 
Poinformował, że bonifikatę udziela się od ceny, która odpowiada wartości 
lokalu. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Powiedział, że wniosek dotyczył udzielenie jak najwyższej bonifikaty, 
najlepiej 90%. Nie zgodził się z myśleniem, że ma ona wynosić 90% albo 
nic. Rolą radnego jest przekonywanie prezydenta, jego zastępców do 
własnych rozwiązań czy też negocjowania. Wyraził opinię, że jest to dobra 
oferta dla mieszkańców. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska 
Powiedział, że tak wygląda równość obywateli wobec prawa w Polsce. 
Wyraził zainteresowanie wobec osób, które zakupiły mieszkania z 90% 
bonifikatą.  
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Zapytał na czym polega różnica pomiędzy policjantami, którzy wykupili 
mieszkania z 90% bonifikatą, a resztą mieszkańców oraz czy z wykupu z tą 
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stawką bonifikaty do tej pory mogli skorzystać wszyscy mieszkańcy czy 
tylko wybrane grupy. W celu sprostowani swojej wypowiedzi poinformował, 
że jego propozycja dotyczy równego traktowania wszystkich mieszkańców.  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zaproponował, żeby klub radnych Prawa i Sprawiedliwości złożył wniosek  
o zmianę uchwały z 2011 roku w celu odebrania mieszkańcom uzyskania 
90 % bonifikaty. Wyjaśnił, że jeżeli Miasto Gdańsk otrzymuj w darowiźnie 
mieszkanie, to zawiera ona bonifikatę w wysokości 90%. Powiedział, że 
największym partycypantem był Zespół Elektrociepłowni „Gdańsk”, policja 
miała 33 mieszkania.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Wyjaśnił, że uchwała dokładnie wyjaśniała, które mieszkania objęte są 90% 
bonifikatą. Warunki dotyczyły również terminu oddania mieszkań  
w użytkowanie. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Powiedział, że dążono do tego, żeby bonifikata była jak najwyższa. Zapytał 
czy z punktu ekonomicznego czy jest to wystarczająca zachęt do tego, by 
wprowadzić system odnawialności mieszkań. Wyraził opinię, że jest to zbyt 
niska bonifikata. Zaproponował danie takiej bonifikaty, która zachęci 
mieszkańców do inwestowania własnych pieniędzy na odnawianie 
mieszkań.  
 
Radna TERESA WASILEWSKA 
Powiedziała, że nie rozumie stanowiska radnego Milewskiego. Zapytała czy 
policjanci pozbawieni są praw ze względu na wykonywany zawód. 
Powiedziała, że jej mama, która była sprzątaczką również z tego 
skorzystała. Stwierdziła, że nie można nikogo dyskryminować za swój 
zawód.  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Powiedział, że kupno mieszkania na Cygańskiej Górze w cenie 2700 zł/m 
kw. jest bardzo atrakcyjną ceną. Nie oznacza to, że celem Miasta Gdańska 
jest sprzedaż mieszkań. Wyjaśnił, że w przyszłości będzie ograniczana ich 
sprzedaż.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Przypomniał, że Regulamin Rady Miasta Gdańska mówi o tym, że w danej 
kwestii można wypowiedzieć się dwa razy. Oddał głos radnemu 
Milewskiemu  
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Radny JERZY MILEWSKI 
Zapewnił radną Wasilewską, że źle zrozumiała jego wypowiedź. . Zwrócił 
się do prezydenta, by wszystkich mieszkańców w tym zasobie traktować na 
równi, a propozycja odebrania bonifikat nie znajdzie uznania w jego klubie. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały druk 1125 z autopoprawką. 

 
Za    -      22 

      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -      10 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1095/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz 

wysokości stawek procentowych bonifikaty przy sprzedaży 
lokali mieszkalnych wybudowanych na zasadach 

określonych w uchwale Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 
1983 roku w sprawie zasad realizacji i finansowania 

budownictwa mieszkaniowego 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

 
13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1126); 

 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 1126 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1126. 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1096/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1127); 

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 1127 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1127. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1097/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1128); 

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Przedstawił projekt uchwały druk 1128 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował, że Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1128. 
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Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1098/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
16) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1129); 

 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1129 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1129. 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
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               Rada Miasta Gdańska 
      w głosowaniu p r z y j ę ł a   

  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1099/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

17) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1130); 

 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1130 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1130. 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr XXXIX/1100/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

18) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1131); 

 
 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1131 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1131. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1101/17 
Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

19) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1132); 

 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 11352 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1132. 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1102/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 
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Załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

 
 

 
20) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1133); 

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1133 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1133. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1103/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
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21) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1134); 

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1134 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1134. 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1104/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

 
 

 
22) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1135); 
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TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1135 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1135. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1105/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

23) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1136); 

 
 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1136 zgodnie z uzasadnieniem. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1136. 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1106/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
24) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1137); 

 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1137 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1137. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1107/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

25) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1138); 

 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1138 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1138. 

 
 
 



 49

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1108/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
26) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1139); 

 
 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1139 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1139. 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
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               Rada Miasta Gdańska 
      w głosowaniu p r z y j ę ł a   

  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1109/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

27) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1140); 

 
 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1140 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1140. 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr XXXIX/1110/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
28) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 

bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1141); 

 
 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1141 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1141. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1111/17 
Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

29)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
1142); 

 
 
 

 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu  
Zreferował projekt uchwały druk 1142 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1142. 

 
Za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1112/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego 
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z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  

 

 

 
30) w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania w okresie od dnia 1 

lipca 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2017 r. z niestrzeżonych parkingów 
zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, Kaplicznej, Czarny Dwór  
i Nowotnej w Gdańsku (druk 1157); 

 
 
 

MACIEJ RADOWICZ – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu 
Dróg i Zieleni  
Zreferował projekt uchwały druk 1157 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował o następujących opiniach Komisji: 
K. Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna, 
K. Strategii i Budżetu – pozytywna, 
K. Kultury i Turystyki -  pozytywna. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1157. 

 
Za    -      20 

      przeciw    -        7 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1113/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania w okresie od dnia 1 

lipca 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2017 r. z niestrzeżonych parkingów 
zlokalizowanych przy ul. Błękitnej, Kaplicznej, Czarny Dwór  

i Nowotnej w Gdańsku 
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z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
31) zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego (druk 
1145); 

 
 
 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Zreferował projekt uchwały druk 1145 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Radny ADAM NIERODA 
Zapytał kiedy będą znane informacje związane z liczbą nauczycieli, 
którzy stracą swoje zatrudnienie w wyniku reformy oświaty. 
 
GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Odpowiedział, że w tej chwili bazuje się nie na szacunkowych 
wyliczeniach ale na projektach arkuszy organizacyjnych, które zostały 
skierowane do zaopiniowania do Pomorskiego Kuratora Oświaty. Ponad 
280 osób zostało wskazanych przez dyrektorów jako osoby, które w tym 
roku stracą pracę, z czego 230 osób nie uzyska w bieżącym roku 
przedłużenia umowy. Nadmienił, że pojawiają się nowe etaty  
w placówkach. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały druk 1145. 

 
Za    -      21 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      10 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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 Uchwałę Nr XXXIX/1114/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

32) zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego na 
terenie Miasta Gdańska (druk 1146);    

 
 

 
GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Zreferował projekt uchwały druk 1146 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1146. 

 
Za    -      22 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      10 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
  
 

Uchwałę Nr XXXIX/1115/17 
Rady Miasta Gdańska 
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zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 

szkolnego na terenie Miasta Gdańska 
 

z dnia 25 maja 2017 roku 
 

Załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
33) w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego 

stypendium Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie 
uzdolnionych oraz maturzystów osiągających najwyższy wynik  
z egzaminu maturalnego w ramach Lokalnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z terenu Gminy Miasta 
Gdańsk (druk 1148); 

 
 

 
 

GRZEGORZ KRYGER – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego  
Zreferował projekt uchwały druk 1148 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Poinformował że, Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Radna ŻANETA GERYK 
Jako Przewodnicząca Komisji Edukacji podziękowała za wprowadzenie 
zmian w przyznawaniu stypendiów.  
 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały druk 1148. 

 
Za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr XXXIX/1116/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

jednorazowego stypendium Prezydenta Miasta Gdańska 
dla uczniów szczególnie uzdolnionych oraz maturzystów 
osiągających najwyższy wynik z egzaminu maturalnego  

w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży  
z terenu Gminy Miasta Gdańsk 

 
z dnia 25 maja 2017 roku 

 

Załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

 
 

PUNKT 5 
 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 
I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA GDAŃSKA 

 
 
 

Wykaz interpelacji RMG stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Wykaz zapytań RMG stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

PUNKT 6 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 
 

Brak. 
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PUNKT 7 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Poinformował o spotkaniu klubu radnych Platformy Obywatelskiej. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Zakończył obrady XXXIX sesji Rady Miasta Gdańska. 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 12:45. 

 
 
 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Gdańska 
 

Bogdan Oleszek 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
Podinspektor BRMG  
Karolina Mróz 


